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Spørgsmål
Kan ministeren bekræfte, at anlægsudgiften på de nye sygehuse kan sænkes 
ved at anvende billigere men mindre energieffektive byggematerialer, og at 
regionerne derfor kan blive tvunget til at bygge sygehuse, der ikke er 
energieffektive for ikke at overskride rammen på 41 mia. kr. i kvalitetsfonden?

Svar
Der gennemføres en historisk investeringssatsning for over 41 mia. kr. i nye og 
moderniserede sygehuse.

Der er for de kvalitetsfondsstøttede sygehusprojekter fastsat en bindende investe-
ringsramme. Regionerne udarbejder på den baggrund de detaljerede projekter, 
inkl. moderne og energieffektive løsninger og i overensstemmelse med det til en-
hver tid gældende bygningsreglement. 

Der er med økonomiaftalen lagt stor vægt på, at der etableres et betryggende set-
up med en tæt styring af byggerierne, så det undgås, at der skal gribes til pludselige 
løsninger. Konstruktionen omfatter bl.a. et forhåndsbesluttet katalog over de til-
pasninger i et projekt, der kan gennemføres, hvis der opstår ændrede forudsætnin-
ger.   

Med venlig hilsen
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